

Besluitenlijst Deze vergadering kan bekeken en beluisterd worden via de website van de gemeenteraad: www.raadbergen-nh.nl	Algemene raadscommissie van 22 juni 2017
---	---

Agendapunt 1: Opening

Aanwezig:

Commissieleden: Mw. I. Braak-van Kasteel (GL), mw. W. Grooteman (CDA), mw. S. Groen-Bruschke (GL), mw. K. Kindt (PvdA), dhr. A. Van der Leij (PvdA) dhr. K. van Leijen (GB), mw. J. Luttik-Swart (KL), dhr. J. Snijder (D66), dhr. M. Smook (KL), dhr. C. Roem (VVD), dhr. F.D. Zeiler (GB) en dhr. M. Wals (D66) Voorzitter: Dhr. M. Halff (D66)	Collegeleden: Mw. H. Hafkamp, mw. O. Rasch, dhr. J. Mesu, dhr. H. Snabilie en P. van Huissteden	Griffier Mw. M.G.J. Veeger
--	---	--------------------------------------

Agendapunt 2: Toelichting eerste beleidsrapportage

Opmerkingen.

Mevrouw Groen-Bruschke (GL) vraagt ten aanzien van bestemmingsplan het Oude Hof of de oplossing voor een centrale parkeerplaats op de locatie van de huidige paardenbak en een mogelijk andere ontsluiting van het landgoed vastgesteld moet worden door de raad en niet, zoals staat aangegeven, door het college. Mevrouw Grooteman (CDA) vraagt of de kosten voor de verbreding van het fietspad Elzenlaan zijn meegenomen in de kadernota. Reactie portefeuillehouder Portefeuillehouder Huissteden geeft aan dat de raad vanzelfsprekend een besluit dient te nemen over het bestemmingsplan het Oude Hof. Hij zegt toe dat hij schriftelijk zal terugkomen op de vraag van het CDA of de kosten voor de verbreding van het fietspad Elzenlaan zijn meegenomen in de kadernota.

De heer Van Leijen (GB) complimenteert het college voor het opgestelde verkeerslichten-model. Hij pleit er wel voor dat als er een oranje verkeerslicht in het tijdschema staat, dat daarbij een concreet tijdstip wordt genoemd. De voorzitter zegt toe dat dit punt wordt meegenomen.

De heer Snijder (D66) signaleert bij het stimuleren van burgerinitiatieven en de inzet van de gebiedsregisseurs dat de drie verkeerslichten, ook ten aanzien van het budget, op groen staan. Waar kan hij dit terugvinden in de begroting?

Reactie portefeuillehouder

Portefeuillehouder Mesu geeft als antwoord op de vraag van D66 dat genoemde zaken gefinancierd worden uit de bestaande budgetten en dat dit teruggevonden kan worden in de begroting. Grotere projecten moeten door de raad goedgekeurd worden.

De heer Snijder (D66) is van mening dat de gebiedsregisseurs beter in positie moeten worden gebracht en dat zij doorzettingsmacht moeten krijgen. D66 is voornemens om een voorstel in te dienen om daarmee het wijkgericht werken een impuls te geven.

Conclusie

De voorzitter concludeert dat de beleidsrapportage niet naar de raad van 6 juli 2017 doorgeleid hoeft te worden.

Agendapunt 3: Voorstel betreft de Meicirculaire 2017 en het vaststellen van de daarbij behorende begrotingswijziging

Voorgenomen besluit

Akkoord te gaan met de begrotingswijziging Meicirculaire 2017

Afhandeling in de Algemene Raadscommissie

Naar de Raad d.d.: 6 juli 2017

☒ Hamerstuk

☐ Bespreekstuk

Opmerkingen ²

Conclusie

De voorzitter concludeert dat er geen opmerkingen zijn over het voorstel betreft de meicirculaire 2017 en de daarbij behorende begrotingswijziging. Het voorstel wordt als A-stuk doorgeleid naar de raad van 6 juli 2017.

Agendapunt 4: Voorstel betreft het vaststellen van de Kadernota 2018 en de daarbij behorende begrotingswijziging

Voorgenomen besluit

Vaststellen van de Kadernota 2018 en de daarbij behorende begrotingswijziging

Afhandeling in de Algemene Raadscommissie

Naar de Raad d.d.: 6 juli 2017

☐ Hamerstuk

☒ Bespreekstuk

Opmerkingen ²

Mevrouw Luttik-Swart (KL) spreekt haar waardering uit dat er sprake is van een positief toekomstbeeld en een stabiele financiële situatie waarbij er een buffer is om tegenvallers op te vangen. Het college wordt hiermee gecompimenteerd. In de kadernota staat dat er een visie komt op het accommodatiebeleid. Is dit noodzakelijk, omdat dit toch per kern wordt opgepakt? Ten aanzien van de dienstverlening spreekt haar fractie de zorg uit of er wel

voldoende geld beschikbaar is om daarin een verbeterslag te realiseren. De klanttevredenheid wordt gemonitord. Zijn er nog andere zaken die gemeten worden? Verder wordt het streven uitgesproken om de samenwerking met ondernemers te bevorderen. Is hier een plan voor en wanneer wordt hiermee gestart? Bij het investeren in en vervangen van voertuigen valt het haar op dat dit per kern gebeurt en niet op gemeentelijk of zelfs BUCH-niveau. Kunnen de voertuigen niet breder ingezet worden? Verder vraagt KL aandacht voor het wonen dat een stimulans nodig heeft. KL overweegt om een voorstel in te dienen om woonprojecten te versnellen. Ook vraagt zij om de startersleningen weer op te starten. Verder signaleert haar fractie een toename van het aantal tweede woningen voor recreatief gebruik. Hoe wordt hiermee omgegaan? Kantoorpanden of gebouwen met een zorg- en of maatschappelijke functie die leegstaan kunnen omgevormd worden naar een woonbestemming. Voorts vraagt zij nogmaals naar de mogelijkheden van koopgarant en wat de stand van zaken met betrekking tot de verhuiscoach is. Tenslotte vindt zij dat het parkeren verbeterd kan worden door middel van het realiseren van fietsenstallingen.

De heer Smook (KL) ziet naar aanleiding van de economische vitaliteit een relatie tussen het bewerkstelligen van de samenwerking tussen ondernemers en een verbetering van de uitstraling van het centrum. In dit kader pleit KL, in navolging van de gemeenten Amsterdam en Almere, voor het afschaffen van de precario. De heer Roem (VVD) kan het afschaffen van de precario ondersteunen, maar vindt dat er wel een voorstel moet komen op welke wijze de misgelopen opbrengsten gedekt kunnen worden.

Mevrouw Groen-Bruschke (GL) wil meer onderbouwing hebben wat de consequenties zijn van het afschaffen van precario alvorens hiertoe te besluiten. Verder wil zij een toelichting op wat wordt verstaan onder het inlopen van achterstand als het gaat om duurzaamheid. In de lijst van woningbouwplannen wordt Sportlaan 2 genoemd. Dit is voor haar nieuw. Kan zij hierop een toelichting krijgen?

De heer Van Leijen (GB) verwijst naar de pm-posten genoemd op pagina 5 van de kadernota en vraagt wat die behelzen.

De heer Zeiler (GB) vraagt hoe de stijging van de BUCH-kosten verklaard kan worden. Verder staat aangegeven dat de juridische afhandeling van planschade in 2019 op nul uitkomt. Waarop is dit gebaseerd? Hij pleit ervoor om nog eens kritisch te kijken naar het gebruik van het woord 'exponentieel'. Verder herinnert hij aan de wens om de straatreiniging niet meer door te belasten aan de rioolheffing. Wanneer is de doorbelasting teruggebracht tot nul en kan er een inschatting gemaakt worden van de kosten van invoering van de Omgevingswet? Op bladzijde 23 (cultuur) moet volgens hem ook de herijking van subsidie aan Kranenburgh meegenomen worden. Voorts mist hij de verkeersveiligheid onder het kopje 'algemene veiligheid'. Er is een plan voor verbreding van het fietspad Kogendijk voor het schoolgaand fietsverkeer. Dit speelt op meerdere plaatsen. Wanneer komt er een integraal plan voor deze categorie fietsers? Wanneer komt, mede in het kader van de invulling van het T&O-gebouw, een voorstel voor het accommodatiebeleid? Verder wil hij een toelichting op het bedrag van 150.000 euro voor onderwaterbeschoeiing Oude Hof.

De heer Snijder (D66) signaleert dat in het hoofdstuk cultuur, recreatie en toerisme geen melding wordt gemaakt van cultuur en kunst en dat het alleen om het strand gaat. Hij kan dan ook vaststellen dat het cultuurplatform wat moeizaam tot ontwikkeling komt. D66 pleit ervoor om een cultuurmakelaar toe te voegen aan het cultuurplatform voor de periode van een jaar. Dit kan dan gedekt worden uit het saldo van 2017 en 2018. Verder pleit hij ervoor om de gebiedsregisseurs verder in positie te brengen. De heer Zeiler (GB) wijst op het

erfgoedplatform dat wordt geregistreerd door de bibliotheek. Is het wellicht een optie dat dit platform ook het cultuurplatform kan organiseren? De heer Snijder (D66) vindt dit een goede suggestie die hij in zijn nadere voorstel zal meenemen. Mevrouw Luttik-Swart (KL) ondersteunt het pleidooi van D66. Het lijkt haar echter beter om voor het cultuurplatform een onafhankelijke partij in te zetten. Ook ondersteunt zij de opmerking van D66 over de gebiedsregisseurs, maar vindt zij dat er een integraal plan moet komen voor de budgetten van de wijkverenigingen. De heer Van der Leij (PvdA) pleit ervoor om eerst met het cultuurplatform in gesprek te gaan en op basis hiervan de vraag te definiëren. De heer Roem (VVD) wijst erop dat het gastheerschap en het voeren van een secretariaat extra geld kost. Hij ondersteunt het pleidooi van de PvdA om eerst goed de vraag te definiëren. Mevrouw Braak-Van Kasteel (GL) herinnert aan de afspraak dat na oprichting van het cultuurplatform een kennismakingsgesprek met de raad zou plaatsvinden. Wellicht kan eerst dit gesprek geïnitieerd worden.

Mevrouw Grooteman (CDA) spreekt haar waardering uit voor de kadernota en de positieve financiële resultaten. Zij noemt het positief dat de belastingdruk voor bewoners afneemt, terwijl de voorzieningen niet op kwaliteit inboeten. Het CDA wil een verbeterslag maken als het gaat om het meer betrekken van bewoners. Haar fractie pleit ervoor om de financiële consequenties die hieraan verbonden zijn in de begroting mee te nemen. Het CDA pleit ervoor om een voorstel van het college te ontvangen voor de uitwerking van de zaken die in de nulmeting naar voren komen. Het CDA vindt het verder van belang dat woningbouwprojecten versneld moeten worden uitgevoerd. Wat is de stand van zaken van het aanjaagteam, het ondernemersloket en kunst en cultuur en komen hiervoor nog voorstellen? Voorts pleit het CDA ervoor om de pm-posten scherper te begroten.

De heer Van der Leij (PvdA) vindt dat de kadernota er gedegen uitziet. Ten aanzien van het wonen is de PvdA voornemens een motie in te dienen over de invulling van inbreilocaties.

De heer Roem (VVD) vindt dat de kadernota er goed uitziet. Allereerst wil de VVD nogmaals naar voren brengen dat men de pm-posten meer gespecificeerd wil hebben. Hij verwacht dat de invoering van de Omgevingswet de nodige financiële consequenties zal hebben. Hiermee dient terdege rekening gehouden te worden. De VVD vindt het een goede zaak dat de belastingdruk afneemt. Tegelijkertijd constateert men dat de indirecte belasting toeneemt, zoals de precariobelasting op kabels en leidingen. Wat betreft de doorbelasting van de veeg- en baggerkosten is hij benieuwd naar de investeringen op dit gebied. Waarvan worden die betaald? Bij trends en ontwikkelingen en informatieveiligheid verwijst hij naar recente berichtgeving in de media over de archivering van e-mails en het notuleren van ambtelijke projectvergaderingen. Hij komt daar bij de bespreking van de kadernota in de raad op terug. Ook vraagt hij aandacht voor de demografie bij de informatieveiligheid en de Wet datalekken. In BUCH-verband is in het kader van het terugdringen van regelgeving gekeken of overgegaan kon worden naar uniformering van de APV's. Wat is de status hiervan? In 2018 wordt een uitvoeringsplan afval opgesteld. Houdt dit in dat het uitvoeringsplan dat gekoppeld is aan het afvalbeleidsplan wordt herijkt of komt er een nieuw plan?

De voorzitter schorst de vergadering.

Reactie portefeuillehouders

Portefeuillehouder Snabilie geeft naar aanleiding van de wens om de pm-posten financieel te vertalen aan dat het op dit moment niet mogelijk is om hierover concretere uitspraken te doen. Hij zal trachten om in de begroting hierover meer duidelijkheid te geven. Voor de Omgevingswet is op BUCH-niveau een stuur- en klankbordgroep actief. Op dit moment kan

nog geen schatting van de kosten gemaakt worden. De heer Roem (VVD) adviseert de portefeuillehouder om voor de specificatie van de pm-posten contact op te nemen met het programmabureau Omgevingswet van de VNG.

Wat betreft de vraag van KL naar onttrekking van de woningvoorraad door recreatieve verhuur van woningen geeft portefeuillehouder Snabilie aan dat een voorstel aan de raad wordt voorbereid. Hij verwacht dit voorstel dit kalenderjaar aan de raad voor te leggen. Ten aanzien van de precario adviseert hij om niet alleen naar de financiële overwegingen te kijken, maar ook de inhoudelijke overwegingen te bezien alvorens die af te schaffen. De verwachting is dat de dossiers op het gebied van planschade in 2018 zijn afgehandeld. Op de vraag van de VVD over de veeg- en baggerkosten geeft hij als antwoord dat op het moment dat de doorbelasting verlaagd wordt, inwoners minder hoeven te betalen en de kosten ten laste komen van het begrotingsresultaat.

Portefeuillehouder Mesu zegt toe dat hij schriftelijk zal terugkomen op de vraag van GB hoe de stijging van de kosten van de BUCH verklaard kan worden.

Portefeuillehouder Rasch meldt dat voor de dienstverlening een nulmeting heeft plaatsgevonden en dat in 2019 een één-meting plaatsvindt. In de tussentijd zullen er zaken gemonitord worden en worden er managementrapportages gemaakt.

Op de vraag van KL over de samenwerking met de ondernemers geeft zij als antwoord dat veelvuldig overleg plaatsvindt met de ondernemersverenigingen. Er wordt in Egmond aan Zee een pilot uitgevoerd. Er is een centrummanager aangesteld die in samenspraak met de gebiedsregisseur de nodige voortgang boekt. Samen proberen zij tot een bedrijfsinvesteringszone (biz) te komen. In het najaar zal het college hierover gerapporteerd worden waarna zij bij de raad zal terugkomen op welke stappen er zijn genomen en wat de eventuele vraag is die daaruit voortvloeit voor de andere kernen. De heer Roem (VVD) stelt gezien de eerdere ervaringen die zijn opgedaan (freeriders) vraagtekens bij de vorming van een bedrijfsinvesteringszone. Portefeuillehouder Rasch geeft aan dat zij, maar ook de centrummanager, op de hoogte is van de geschiedenis en de gevoeligheden van een bedrijfsinvesteringszone. Het is aan de ondernemers om hiervoor te kiezen. De vraag wie zorgdraagt voor de administratieve afhandeling wordt nog besproken. Volgens haar is communicatie richting inwoners niet noodzakelijk.

In BUCH-verband wordt ook nog gekeken naar het verbeteren van de dienstverlening. Er is een team opgericht voor ondernemersvragen en daarnaast is er een ondernemersloket regio Alkmaar van het Ontwikkelingsbedrijf.

De herijking van subsidie aan Kranenburgh wordt dit najaar meegenomen. Dan wordt vanuit Kranenburgh een bijeenkomst georganiseerd waar over de invulling van het jaarplan zal worden gesproken en waar ook aandacht besteed wordt aan de lening en het krediet die zijn verstrekt. Mutaties kunnen dan worden meegenomen in de begroting 2018.

Zij heeft volgende week overleg met het cultuurplatform. Zij zal de opmerkingen die vandaag zijn gemaakt meenemen en de raad nog voor de behandeling van de kadernota informeren over de reactie van het cultuurplatform hierop.

Wat betreft de opmerkingen die zijn gemaakt over de Wet datalekken en informatiebeveiliging is er op dit moment een Chief Information Security Officer (ciso) aangesteld. Voor de komende vier jaren is voor deze onderwerpen 300.000 euro gereserveerd.

Portefeuillehouder Hafkamp meldt dat voor wat betreft de deregulering van de APV na de zomer een herziening verwacht kan worden.

Portefeuillehouder Van Huissteden geeft aan dat er nog een erratum zal plaatsvinden op de tekst die in de kadernota is opgenomen over het accommodatiebeleid. Het doel is om te

komen tot een uitvoeringsparagraaf. Voor de T&O-locatie komt een voorstel. De heer Zeiler (GB) wijst erop dat er een ontwerpbestemmingsplan voor de T&O-locatie in procedure is, terwijl de alternatieven nog worden besproken. Hij pleit ervoor om deze processen gelijk te trekken. Portefeuillehouder Van Huissteden antwoordt dat hij dit zal meenemen.

De Sportlaan 2 is geen locatie waar woningen gepland zijn. Er wordt ambtelijk en bestuurlijk aan gewerkt om woningbouwprojecten aan te jagen. Er is een lijst gemaakt van dertig kansrijke projecten. De heer Roem (VVD) vraagt nogmaals aandacht voor leegstaande schoolgebouwen die omgezet kunnen worden naar bedrijfsverzamelgebouwen of kunstateliers. Ook vraagt hij bij inbreilocaties rekening te houden met de verkeersdruk.

Portefeuillehouder Van Huissteden wijst erop dat er op dit moment geen scholen leegstaan. Bij ieder woningplan wordt standaard gekeken naar de parkeersituatie en de ontsluiting.

Hij heeft van Kennemer Wonen een uitgebreid beleidsplan ontvangen waarin staat aangegeven wat men wil met een doorstroommakelaar. Dit plan wordt na de zomer door Kennemer Wonen aan de raad gepresenteerd.

Koopgarant wordt door Kennemer Wonen ingezet om bepaalde woningen voor bepaalde categorieën beschikbaar te houden. Daarnaast zijn er door de gemeente licenties gekocht voor koopstart. De heer Wals (D66) vraagt of Kennemer Wonen genegen is om mee te werken aan het duurzaam betaalbaar houden van CPO-woningen. Portefeuillehouder Van Huissteden zegt toe dat hij deze vraag zal voorleggen aan Kennemer Wonen.

Er is een beleidsplan voor de openbare verlichting 2017-2030 gemaakt. Dit plan wordt in het najaar aan de raad voorgelegd.

Demografie is in alle hoofdstukken in de kadernota meegenomen. De provincie levert iedere twee jaar een demografische prognose. Op dit moment is er sprake van krimp.

Er wordt ten aanzien van de doorbelastingen van 30% naar 15% gegaan. Baggeren wordt per 1 januari 2017 niet meer doorbelast. In het meerjarenbegrotingssaldo wordt dit gecompenseerd.

Volgende week vindt een informele bijeenkomst plaats over het parkeren. De opmerking over de fietsenstalling van KL zal daarbij meegenomen worden.

Het is zinvol als de heer Zeiler (GB) zijn opmerking over onderwaterbeschoeiing Oude Hof meeneemt bij het gesprek dat nog plaatsvindt met het Oude Hof.

In BUCH-verband wordt in 2018 een afvalbeleidsplan gemaakt met daaraan gekoppeld een uitvoeringsplan.

Hij zal aan de opsteller van het fietsbeleidsplan vragen of daarin een paragraaf opgenomen kan worden over scholierenfietsroutes. De heer Zeiler (GB) pleit ervoor om dit dan te bezien in het kader van integrale veiligheid. Portefeuillehouder Van Huissteden geeft aan dat het niet meer lukt om dit mee te nemen in de kadernota, maar wel bij de begroting 2018.

Tweede termijn

Mevrouw Groen-Bruschke (GL) mist in de kadernota nog de kosten voor de sporthal. Haar fractie is voornemens om schriftelijke vragen te stellen over het watertoreng gebied. Tenslotte pleit haar fractie nogmaals voor het niet verhogen van de OZB.

De heer Zeiler (GB) adviseert naar aanleiding van de beantwoording van de portefeuillehouder over planschade toch een post in de begroting op te nemen voor planschade.

Tenslotte pleit hij ervoor om in het hoofdstuk over het groenbeleid- en groenbeheerplan en het opstellen van een beleidsplan oevervoorzieningen en beschoeiingen structurele kosten op te nemen.

De heer Van Leijen (GB) signaleert een toenemend gebruik van het woord 'makelaar'. Het CDA gaf in de eerste termijn aan dat in het kader van de dienstverlening de leefomgeving verbeterd moet worden. Hoe kunnen bewoners hierbij betrokken worden? Mevrouw Grooteman (CDA) antwoordt dat er volgens haar kaders opgesteld moeten worden voor hoe het geld verdeeld wordt en dat niet alleen mondige inwoners aan bod komen.

Conclusie

De heer Roem (VVD) signaleert binnen de commissie de teneur dat alle fracties positief zijn over de kadernota waarbij weinig moties en amendementen zijn aangekondigd. Hij pleit ervoor om te starten om 19.00 uur in plaats van om 16.00 uur. De overige fracties kunnen dit voorstel niet ondersteunen.

De heer Zeiler (GB) overweegt om een motie over het fietsbeleidsplan in te dienen.

Mevrouw Kindt (PvdA) is voornemens om ook nog moties in te dienen.

De voorzitter concludeert dat de kadernota 2018 als B-stuk doorgeleid wordt naar de raad van 6 juli 2017.

2 Stemming, toezeggingen en opmerkingen

Bergen, 22 juni 2017